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Lubawka, 17.11.2009r. 
Protokół nr X/09 

 
z X Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, 

która odbyła się w dniu 17 listopada 2009 roku 
w  Sali Obrad Urzędu Miasta Lubawka. 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 – 1425.  
Sesja była filmowana przez TV Kamienna Góra. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lubawce Wiesław Osiński na podstawie art. 20 ustawy 
o samorządzie gminnym otworzył X sesję rady. Stwierdził, że na sesję przybyło 
12 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Radni nieobecni: Edyta Kogut, Piotr 
Wiktorowski i Jerzy Przepiórka. W trakcie trwania obrad na sesję przybyli: radna Edyta 
Kogut i radny Piotr Wiktorowski. Poinformował, że jest to sesja nadzwyczajna, każdy 
z radnych w zaproszeniu otrzymał porządek obrad. Lista obecności radnych stanowi załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu, a lista zaproszonych gości i pracowników UM Lubawka 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad. Zapytał 
czy są jakieś wnioski do przesłanego porządku obrad. 
Pytań i uwag oraz wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad przyjęto przez aklamację. 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Dyskusja nad projektem uchwały oraz przyjęcie uchwały w sprawie: 

• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok 
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
7. Zamknięcie obrad X sesji. 
 

Ad. 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że cele, dla których została zwołana sesja 
przedstawione zostaną podczas omawiania projektu uchwały. Zauważył, że do Biura Rady nie 
wpłynęła żadna interpelacja. Spytał się czy są jakieś uwagi i zapytania. Uwag i pytań nie 
zgłoszono. 
 
Ad. 4. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że sesja została zwołana na wniosek 
Burmistrza, który wpłynął do Biura Rady i na zwołanie sesji w tym trybie przewidziane jest 
7 dni. 
Burmistrz Tomasz Kulon stwierdził, że w związku tym, że nie udało się do czasu obrad 
ostatniej sesji rady dopiąć do końca rozmów z partnerem czeskim w sprawie składanego 
wspólnie wniosku do EWT, stąd też zaistniała potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej. Celem 
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jej jest zmiana załącznika wydatków inwestycyjnych wniosek dotyczy projektu „Kulturalne 
spotkania na polsko-czeskim pograniczu”, który składany będzie razem z Trutnovem. 
Wniosek ten kieruje się na działanie turystyczne, na budowę infrastruktury turystycznej, 
poprawę ścieżek dydaktycznych i szlaków turystycznych, w tym także inwestycje w remont 
Domu Kultury w Lubawce obejmujący m.in. bibliotekę, salę główną, informację turystyczną, 
łącznie z poszerzeniem o pomieszczenia po byłej piekarni. W ramach tego samego projektu 
Czesi zamierzają wyremontować podziemia w szkole w Trutnovie, tak, aby w przyszłości 
powstało tam muzeum. Dodał, że w ramach działań kulturalnych do podziału z EWT nie 
zostało wiele środków, bo około 1 mln Euro, a w działaniach turystycznych pozostało około 
20 mln Euro, dlatego też na ten program składany będzie wniosek. Zaznaczył, że obie polska 
i czeska części wniosku opiewają na około 800 tys. Euro. Zaznaczył, że wcześniej 
w gminnym WPI wpisany był remont Domu Kultury w Lubawce, ale jest wymóg, aby nazwa 
zadania była literalna w WPI była taka sama jak tytuł projektu.  
 
O godz. 1405 na obrady sesji przybyli: radny Piotr Wiktorowski i radna Edyta Kogut. 
 
Stwierdził, że do 20 listopada mija termin składania wniosków do programu EWT do 
Ołomuńca. W naszym przypadku głównym wykonawcą i realizatorem projektu jest 
p. Arkadiusz Wierciński Dyrektor MGOK. Dodał, że w chwili obecnej gmina realizuje 
5 dużych projektów współfinansowanych m.in. ze środków EWT, PROW (DK w Chełmsku 
Śląskim) oraz RPO (budowa ośrodka zdrowia w Miszkowicach). Dodał, że równocześnie 
realizowany jest w ramach Kapitału Ludzkiego inny projekt, w którym udziałem własnym 
gminy jest czas pracy pracowników Urzędu. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania. 
Radna Ewa Kocemba zauważyła, że na Dom Kultury w Chełmsku Śląskim przeznaczona 
jest kwota 810 tys. zł, a w pierwszej wersji było to 628.200 zł. Spytała się czy zmienił się 
zakres prac. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że zakres się nie zmienił, wcześniej była inna wersja. 
Radna E. Kocemba stwierdziła, że myślała, iż zadanie w Chełmsku wypadło. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że zadanie w Chełmsku Śląskim było cały czas ujęte, 
umowa na remont została podpisana we wrześniu. Dodał, że przedkładany projekt zmian 
dotyczy remontu Domu Kultury w Lubawce 
Pan Arkadiusz Wierciński Dyrektor MGOK odczytał treść zadania i jego tytuł ujęty 
w punkcie 9. 
Burmistrz T. Kulon zauważył, że teraz zmieniana jest też nazwa tego zadania i ma ona inne 
brzmienie. 
Radny Marek Szota spytał się kiedy będzie rozstrzygnięcie tego składanego wniosku. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że prawdopodobnie w marcu przyszłego roku. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Następnie odczytał treść uchwały (Zał. Nr 3 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w głosowaniu jawnym 
w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/271/09 w sprawie wprowadzenia 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Lubawka na 2009 rok. 
 
Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że zapytań nie było. Poinformował, że jest 
odpowiedź na interpelację radnej Ewy Kocemba złożoną na poprzedniej sesji, a dotyczącą 
remontu sieci wodociągowej na ul. Szymrychowskiej w Lubawce, które to prace były 
wykonywane przez firmę Sanikom. 
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Vice Przewodniczący Rady Krzysztof Górzkowski odczytał odpowiedź na interpelację 
radnej Ewy Kocemba oraz pismo PGK Sanikom dotyczącego realizacji prac przy tymże 
remoncie. 
Radna E. Kocemba spytała się dlaczego złożona przez nią interpelacja odbiega od kanonów. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że zgodnie z przepisami wszystkie 
interpelacje są składane na ręce Przewodniczącego, a on kieruje je dalej i nadaje im bieg, a ta 
interpelacja została złożona na ręce Burmistrza. 
Radna E. Kocemba stwierdziła, że na naszej stronie BIP nie ma treści składanych 
interpelacji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że sprawa z tą interpelacja wyglądałaby 
inaczej gdyby została ona zgłoszona normalnym trybem. 
Radna E. Kocemba stwierdziła, że chciałaby się jeszcze odnieść do odpowiedzi udzielonej 
przez firmę Sanikom. Zauważyła, że wie, iż tego typu roboty nie wymagają nadzoru 
specjalistycznego, ale w tym przypadku o taki nadzór, aż się prosiło. Jeśli chodzi o określenie 
„zapadanie co chwilę” to tam miejsca wykonanych prac się zapadały. Dodała, że dysponuje 
interpretacją osoby z uprawnieniami z 10 października (firma Trakt), że na dwa parametry: 
stopień zagęszczenia i wskaźnik zagęszczenia oba odbiegały od normy. Zaznaczyła, że jej 
zastrzeżenia dotyczą i mówi ona o głównej nitce, a nie wie jak wygląda sprawa przyłączy, 
w jaki sposób zostały one utwardzone. Spytała się kto weźmie odpowiedzialność za 
zapadające się odcinki. Stwierdziła, że prace wykonane były źle, wykonawca remontu drogi 
na ul. Szymrychowskiej alarmował, że były one źle zrobione i nie było tam podsypki 
i nadsypki. Stwierdziła, że w czasie prywatnych rozmów spotkała się z tezą, iż to wszystko 
podyktowane było oszczędnościami dla wykonania tej inwestycji przez Sanikom, a tak 
podsumowując koszt obu prace może wyniosły one więcej niż gdyby robiła to firma 
zewnętrzna. Po drugie zauważyła, że czas na realizację tych prac był karygodny, bo trwały 
one około 2 miesięcy, a firmy mówiły, że wykonałyby je w 2 tygodnie. Dodała, że czas 
pokaże jak to zostało zrobione. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że czas pokaże jak wyszła ta inwestycja jeśli 
chodzi o kwestie odpowiedzialności. Zauważył, że Sanikom funkcjonuje jako byt niezależny 
wie jak w tych sprawach się poruszać i bierze też za to stosowną odpowiedzialność. Pozostaje 
do rozstrzygnięcia kwestia czy słuszną decyzję podjęto w zakresie wykonawstwa. Zaznaczył, 
że są rzeczy, które raczej nie podlegają dyskusji to jest to, aby to zrobić raz, a dobrze. 
Ponownie stwierdził, że czas to zweryfikuje. 
Radna E. Kocemba zauważyła, że jej zdaniem tłumaczenie, iż są oszczędności to jest 
złudne. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że miasto Kamienna Góra zleca remonty 
firmom zewnętrznym i to nie są sytuacje złudne. Zaznaczył, że nie wie ile by to kosztowało 
w naszym przypadku, nie zna kosztorysu. 
Radna E. Kocemba zaznaczyła, iż ma nadzieję, że Sanikom przedstawi koszty, a w efekcie 
wejdzie to w taryfy. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że niedługo poznamy koszty, nie wie czy 
wejdą one w taryfy, a jeżeli są jakieś pytania w tej materii to na następnej sesji będzie prezes 
spółki.  
Burmistrz T. Kulon zaznaczył, że gmina Lubawka jest właścicielem Sanikom-u w 34%, co 
stanowi trochę ponad 1/3 udziałów. 
 
Ad. 6. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś sprawy do poruszenia. 
Radna E. Kocemba stwierdziła, że na jednym z wcześniejszych posiedzeń pytała się 
o łącznik ul. Torowej i Mickiewicza w Lubawce, co tam jest robione. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że przy protokole odbioru są zrobione zastrzeżenia 
i będzie poszerzenie. Dodał, że jak zakończony będzie objazd tą drogą to może będzie to 
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robione w tym roku, a może w przyszłym co zależeć też będzie od warunków 
atmosferycznych, miejsce to będzie przy torach dodatkowo poszerzone i do torów zrobione. 
Zaznaczył, że wykonawcę prac z terenu budowy niejako „wygonił” objazd 
ul. Szymrychowskiej. 
Radna E. Kocemba spytała się czy te prace nie były ujęte w projekcie. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że ruch w tamtym rejonie teraz ostatnio wzrósł o kilkaset 
procent, ten łuk został tak zaprojektowany przez projektanta., a wykonawca prac zobowiązał 
się, że go utwardzi. Dodatkowo w tamtym rejonie jeżdżą ciężkie pojazdy. 
Radna E. Kocemba spytała się w jaki sposób zostały połączone droga wojewódzka jaką jest 
ul. Wodną w Lubawce z gminną ul. Kościuszki ,nie tylko samo pasmo, ale i zaokrąglenie jest 
zrobione, w tamtym rejonie, o którym wcześniej mówiła czy jest tam teraz objazd, czy nie ma 
to i tak tam ma być droga dwukierunkowa. 
Burmistrz T. Kulon stwierdził, że tak to przewidział projektant. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jeszcze jakieś sprawy do omówienie. 
Spraw i uwag nie zgłoszono. 
 
Ad. 7. Zamknięcie obrad X sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński podziękował za przybycie, stwierdził wyczerpanie 
porządku obrad i zakończył obrady X sesji o godz. 1425. 
 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi organów gminy 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Lubawce 

 
/-/ Wiesław Osiński 

 
Załączniki do protokołu dostępne są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

(Ratusz – parter, pok. nr 2) 

 


